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   Komisia regionálneho rozvoja 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

Košice: 10.02.2023  

Číslo: 02652/2023/ORRUPZP-06972. 

Vybavuje: Ing. Barbora Kováčová 

e-mail: barbora.kovacova@vucke.sk  

Telefón: 055/6196 658 

 Mobil: 0948 640 017   

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 2. rokovania Komisie regionálneho rozvoja Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, 

konaného dňa 07.02.2023 

na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach zasadačka č. 

242 (1. poschodie). 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 

1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Program obnovy krajiny Košického kraja, odpočet prác zrealizovaných v rámci Akčného plánu 

2022 a Akčný plán na rok 2023 

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a 

dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie č. 10/2020 o poskytovaní dotácií  

4. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2023   

5. Nové programy cezhraničnej spolupráce: Interreg HUSK, Interreg NEXT HUSKROUA – 

prehľad podporených tém na obdobie 2021-2027 

6. Návrhy, podnety a požiadavky 

7. Rôzne 

8. Záver 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

Vyjadrenie: 

Predsedníčka komisie privítala členov komisie a  všetkých prítomných, predstavila hlavného 

kontrolóra KSK Ing. Jozefa Hudáka, zástupcov riaditeľa Ú KSK – JUDr. Ing. Janu Béreš Furmanovú 

MBA, LL.M a Ing. Róberta Gimu a otvorila 2. rokovanie Komisie regionálneho rozvoja. Predsedníčka 

komisie upozornila prítomných o vyhotovení zvukového záznamu použitím diktafónu výlučne pre 

potreby zhotovenia zápisnice.  

Predsedníčka komisie požiadala Mgr. Máriu Rogozinskú o prezentáciu k aplikácii digitálneho 

zastupiteľstva, ktorá ju prítomným predstavila a ozrejmila aj ďalšie termíny rokovaní Komisie 

regionálneho rozvoja. Predsedníčka oslovila vedúcu referátu regionálneho rozvoja a plánovania, Ing. 

Barboru Kováčovú, o predstavenie aktivít Odboru regionálneho rozvoja Ú KSK. Predsedníčka 

informovala o prítomnosti verejnosti na rokovaní Komisii regionálneho rozvoja. O možnosť zúčastniť 

sa požiadal Ing. František Palko. Predsedníčka prítomným oznámila, že jeho prípadné zapojenie sa do 

diskusie bude vopred odhlasované. 

 

Z celkového počtu 25 členov komisie bolo prítomných 18 členov komisie, čo je nadpolovičná väčšina 
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a komisia je uznášaniaschopná. Predsedníčka uviedla, že návrh programu rokovania komisie 

a materiál na rokovanie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-mailom. K návrhu programu 

rokovania komisie pripomienky neboli. 

 

Diskusia: 

K bodu č.1 diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predsedníčka komisie požiadala členov komisie o hlasovanie o programe rokovania. 

 

Uznesenie č. 1/2023 

Komisia schvaľuje program 2. rokovania Komisie regionálneho rozvoja. 

 

Hlasovanie č. 1:  

Prítomní: 18 

Za: 18     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Predsedníčka komisie skonštatovala, že program 2. rokovania komisie bol schválený. 

 

K bodu č. 2 

Program obnovy krajiny Košického kraja, odpočet prác zrealizovaných v rámci Akčného plánu 

2022 a Akčný plán na rok 2023 

Vyjadrenie: Ing. Jaroslav Tešliar, Csc., riaditeľ Agentúry na podporu regionálneho rozvoja, predstavil 

materiál a podal členom komisie informáciu o činnosti ARR, o zrealizovaných aktivitách v rámci 

Akčného plánu Programu obnovy krajiny a o Akčnom pláne na rok 2023. 

 

Diskusia: Ing. Igor Petrik poukázal na potrebu riešiť nedostatok vody v Hnileckej doline a úpravu 

manipulačného poriadku Palcmanskej Maše a Ružínskej priehrady z úrovne Úradu Košického 

samosprávneho kraja v súčinnosti s príslušnými ministerstvami. 

 

Mgr. Ing. Miloš Ihnát uviedol tému potreby riešenia kúpeľníctva v kraji v podobe vypracovania 

stratégie rozvoja kúpeľníctva, najmä v kontexte kúpeľov Byšta. 

 

Ing. Barbora Kováčová odporučila presunúť požiadavku Mgr. Ing. Miloša Ihnáta do bodu č. 6 – 

návrhy, podnety a požiadavky, vzhľadom na to že nesúvisí s Akčným plánom Agentúry na podporu 

regionálneho rozvoja rok 2023. 

 

Ing. Jaroslav Tešliar, Csc. odpovedal Ing. Igorovi Petrikovi, že daný problém je potrebné riešiť 

komplexne v celom povodí rieky, nielen úpravou manipulačných poriadkov vodných nádrží. Upriamil 

pozornosť prítomných aj na to, že do realizácie vstupuje projekt ORR v mestských lesoch Gelnica, kde 

sa budú realizovať vodozádržné opatrenia. Doplnil, že pre rok 2023 sa ARR podarilo získať podporu 

cez Horizont na pilotné projekty v hodnote pol milióna eur. 

 

Ing. Igor Petrik poukázal na potrebu riešiť problém komunálneho odpadu na ploche Ružínskej 

priehrady.  

 

Ing. Barbora Kováčová informovala, že z úrovne ORR je aktívna komunikácia s o.z. Ružínska 

priehrada, momentálne vo veci osadenia norných stien. 
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doc. MVDr. Ladislav Molnár, PhD. poukázal na rovnaký problém v regióne Abov, v celom regióne 

Košickej kotliny výrazne poklesli vodné hladiny, evidujú nulový prietok rieky Bodva. Požiadal o 

informáciu, či ARR komunikuje aj s Vodárenskou spoločnosťou v kontexte spoločných projektov. 

Uviedol, že aj spolupráca VVS s povodím Bodvy by bola vítaná.  

 

Ing. Jaroslav Tešliar, Csc. odpovedal doc. MVDr. Ladislavovi Molnárovi, PhD., že ARR rámcovo 

spolupracuje s VVS dlhodobo. Ku problému s vodou v krajine treba pristupovať komplexne, aby 

každý vlastník poznal svoje práva a povinnosti. 

Prišiel jeden člen komisie: 19 členov 

 

Mgr. Ladislav Lörinc uviedol, že VÚC nemá za úlohu suplovať štát, a preto je na mieste sa obrátiť na 

príslušné okresné úrady. Ozrejmil, že z pozície poslanca mesta Košice bol nominovaný do 

predstavenstva VVS a ponúkol prítomným súčinnosť pri sprostredkovaní potrebných stretnutí. 

 

RNDr. Martin Smrčo poznamenal, že síce kraj nemá v kompetenciách manažovať vodu v krajine, no 

nebolo by na škodu podať pomocnú ruku zmieneným orgánom pri tvorbe stratégií, keďže samotný 

kraj má v tejto problematike veľké iniciatívy, napr. čo sa týka vodných rád. 

 

Ing. Iveta Rušinová poznamenala, že prípadné doplnenia do Akčného plánu týkajúce sa úpravy 

textácie v zmysle doplnenia konkrétnych vodných tokov alebo priehrad, aby mali vzísť z úrovne 

vodných rád. 

 

Záver: Predsedníčka komisie požiadala členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 2/2023 

Komisia regionálneho rozvoja odporúča Zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 

prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie.  

Hlasovanie č.2: 

Prítomní: 19 

Za: 18     Proti: 0     Zdržal sa: 1 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 3 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a 

dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie č. 10/2020 o poskytovaní dotácií  

Vyjadrenie: Mgr. Alena Šuranová, referentka pre poskytovanie dotácií Odboru financií Ú KSK, 

predstavila prítomným materiál. 

 

Diskusia: doc. Ing. Miriam Šebová, PhD. uviedla, že v novom návrhu je uvedené, že je možné získať 

dotáciu aj projekt, ktorého realizácia bola v danom kalendárnom roku ukončená. Zároveň je uvedené, 

že ten istý projekt môže získať len jednu dotáciu v príslušnom kalendárnom roku, resp. jeden žiadateľ 

môže získať len jednu dotáciu. doc. Ing. Miriam Šebová, PhD. sa opýtala, či v tomto prípade nejde 

o kontradikciu. 

  

Mgr. Alena Šuranová odpovedala, že žiadateľ môže požiadať o dotáciu raz ročne. Kým bude projekt 

schválený, projekt môže bežať a pôjde o refundáciu finančných prostriedkov.  

 

doc. Ing. Miriam Šebová, PhD. poznamenala, že došlo aj k úprave textácie – z procesu výberu sa 
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upustilo a zostal len proces hodnotenia. Opýtala sa, ako sa v praxi po zmene bude pristupovať 

k oznamovaniu skutočností žiadateľom. 

 

Mgr. Alena Šuranová odpovedala, že aj keď žiadatelia postúpia do hodnotenia vzhľadom na 

obmedzený rozpočet nebudú schvaľované všetky žiadosti automaticky. Z tohto dôvodu sa nebude 

uvádzať ani dôvod zamietnutia žiadosti. Vo výzve je stanovený maximálny počet bodov, ktoré možno 

získať. Všetci žiadatelia budú informovaní e-mailom o zamietnutí žiadosti. 

 

Prišiel jeden člen komisie: 20 členov 

 

Mgr. Ladislav Lörinc uviedol, že väčšina samospráv na Slovensku využíva systém e-grant, aby bola 

zabezpečená transparentnosť. Dodatočne sa však podľa neho možno vždy informovať na individuálnej 

úrovni o dôvodoch zamietnutia, resp. bodových zrážkach. 

 

doc. Ing. Miriam Šebová, PhD. sa opýtala, aký je dôvod vypustenia zverejnenia informácie o výške 

požadovaných finančných prostriedkov. 

 

Mgr. Alena Šuranová odpovedala, že aj ostatné samosprávne kraje zverejňujú len výšku získaných 

prostriedkov, informácia o výške požadovaných prostriedkov nie je relevantná, keďže nikdy nie je 

schválená plná požadovaná suma. 

 

Záver: Predsedníčka komisie požiadala členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 3/2023 

Komisia regionálneho rozvoja odporúča Zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 

prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č.3: 

Prítomní: 20 

Za: 18     Proti: 1     Zdržal sa: 1 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 4 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2023 

Vyjadrenie: Ing. Barbora Kováčová, tajomníčka komisie, predstavila materiál a vyzvala členov 

komisie k prípadným doplneniam. 

 

Diskusia: RNDr. Martin Smrčo uviedol, že do plánu úloh je potrebné doplniť riešenie problematiky 

vody: kanalizácie a pitnej vody. 

 

Mgr. Ing. Miloš Ihnát uviedol, že v tomto bode chce do plánu úloh doplniť stav riešenia kúpeľov 

Byšta. 

 

Záver: Predsedníčka komisie požiadala členov komisie hlasovať o pozmeňujúcom návrhu na 

uznesenie. 

 

Uznesenie č. 4/2023 

Komisia regionálneho rozvoja odporúča Zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 
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prerokovať a schváliť spolu s doplnenými bodmi plánu úloh, ktoré sú venovať sa problematike vody, 

kanalizácie a pitnej vode a venovať sa problematike kúpeľníctva a kúpeľom Byšta. 

 

Hlasovanie č.4: 

Prítomní: 20 

Za: 20     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 5 

Nové programy cezhraničnej spolupráce: Interreg HUSK, Interreg NEXT HUSKROUA – 

prehľad podporených tém na obdobie 2021-2027 

 

Vyjadrenie:  Ing. Tünde Erényi, referentka pre regionálny rozvoj, predstavila materiál.  

 

Diskusia: Ing. Viktor Dulina sa informoval, kto bude spravovať ukrajinský program. 

 

Ing. Barbora Kováčová odpovedala, že riadiacim orgánom je MZV Maďarska a v prípade Ukrajiny nie 

je Fond malých projektov ako nástroj, iba program. Výzvy vyhlasuje technický sekretariát, projekty sa 

píšu v angličtine. 

Odišli dvaja členovia komisie: 18 členov 

 

Ing. Viktor Dulina sa informoval o najbližšom harmonograme. Ing. Tünde Erényi odpovedala, že by 

mal byť zverejnený do 3 týždňov a prvé výzvy by mali byť vyhlásené v máji tohto roku. Ing. Barbora 

Kováčová doplnila, že v prípade ukrajinského programu sa schválil operačný program a ešte nedošlo 

k zverejneniu výziev. 

 

Záver: Predsedníčka komisie požiadala členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 5/2023 

Komisia regionálneho rozvoja odporúča Zastupiteľstvu Košického samosprávneho kraja materiál 

prerokovať a zobrať na vedomie podľa predloženého návrhu na uznesenie. 

Hlasovanie č.5:  

Prítomní: 18 

Za: 18     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 6 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Požiadavka: Mgr. Ing. Miloš Ihnát sa vyjadril, že je potrebné prijať stratégiu skvalitnenia kúpeľníctva 

a zároveň predniesol návrh na uznesenie. 

 

Odišiel jeden člen komisie: 17 členov 

Uznesenie č. 6/2023 

Komisia regionálneho rozvoja odporúča Odboru regionálneho rozvoja Úradu Košického 

samosprávneho kraja pripraviť podklady pre diskusiu v komisii pre vypracovanie dokumentu Stratégia 

rozvoja kúpeľníctva na území KSK. 
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Záver: Predsedníčka komisie požiadala členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č.6:  

Prítomní: 17 

Za: 17     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 7 

Rôzne 

Vyjadrenie: Mgr. Ing. Miloš Ihnát prejavil záujem o aktualizáciu stavu s vrtom v Čižaticiach, Lávky 

cez Hornád – pri Kostoľanoch pri Hornáde a Družstevnej pri Hornáde a Lanovky Geravy pri obci 

Mlynky. 

Odišiel jeden člen komisie: 16 členov 

 

Požiadavka na tajomníčku komisie: Zaslať písomný podklad k aktualizácii stavu s vrtom 

v Čižaticiach, Lávky cez Hornád – pri Kostoľanoch pri Hornáde a Družstevnej pri Hornáde a Lanovky 

Geravy pri obci Mlynky. 

 

Ing. Barbora Kováčová sa vyjadrila, že k predmetnému bude zaslané písomný podklad všetkým 

členom komisie. 

 

K bodu č. 8 

Záver 

Predsedníčka komisie Mgr. Adrianna Gergely Papp konštatoval, že program 2. rokovania Komisie 

regionálneho rozvoja bol vyčerpaný, poďakovala členom komisie za účasť. Najbližšie rokovanie 

Komisie regionálneho rozvoja bude dňa 4.4.2023 o 13:30. 

 

 

Zápisnicu spracovala: Ing. Barbora Kováčová 

 

 

 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. Barbora Kováčová 

tajomník komisie 

...................................................... 

Mgr. Adrianna Gergely Papp 

predsedníčka komisie 

 


